
VERBS + -ING or INFINITIVE 
(slovesa + -ing nebo infinitiv) 

 

 

Po některých slovesech používáme tvary na -ing: 

 

like  mít rád    give up zanechat 

enjoy  těšit se z   suggest navrhnout 

love  milovat, mít rád     practise trénovat 

keep  vést    help  pomoci  

finish  skončit    canʼt help nemoci pomoci 

stop  zastavit   go  jít, jet 

hate  nenávidět, nesnášet  dislike  nemít rád 

mind  vadit    prefer  mít raději, dávat přednost 

donʼt mind nevadit 

 

He likes visiting his family.       Rád navštěvuje svou rodinu. 

I hate being hungry.        Nenávidím, když mám hlad. 

Stop asking me such silly questions.      Přestaň mi klást tak hloupé otázky. 

 

 

Po slovesech like, love, hate a prefer, můžeme také použít infinitiv. Ve významu není rozdíl. 

 

They like eating ice-cream. They like to eat ice-cream.         Rádi jedí zmrzlinu. 

I love skiing.           I love to ski.                   Rád lyžuji. 

She hates working at night.   She hates to work at night.          Nenávidí pracovat v noci. 

We prefer walking to school.  We prefer to walk to school.    Dáváme přednost chodit    

                                                                                                   do školy pěšky. 

 

 

 
 


